
PROTOKÓŁ NR XIX/12 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 31 stycznia 2012 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram XIX sesję rady gminy Kostomłoty. 
Witam serdecznie radnych powiatowych, sołtysów, radnych i zaproszonych gości – 
przedstawicieli A.D.1832 Fundacji na rzecz opieki i odzyskiwania narodowych dóbr kultury 
i architektury – prezesa panią Magdalenę Radke, wiceprezesa pana Piebe de Jong, 
sekretarza panią Annę Kolpenicką. W dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych. 
Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj uchwały są prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Odczytam proponowany porządek obrad: 
 

Proponowany porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.11.2011 r. oraz 28.12.2011 r.  
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kostomłotach. 
12.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kostomłoty na 2012 r. 
13.  Sprawozdanie z działalności (wyniki kontroli) Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kostomłoty za 2011 r. 
14.  Sprawy bieżące.  
15. Zakończenie obrad XIX sesji Rady Gminy.  
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie  
  widzę. Kto jest za przyjęciem porządku obrad proszę o podniesienie  ręki.  
  kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś ma uwagi do protokołów? Nie 
widzę. Przyjmujemy, że protokoły zostały przyjęte. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę wójta o przedstawienie informacji o 
działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od dnia    
22.12.2011 r. do dnia 24.01.2012 r. 
 

1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011 
- przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na 2012 r. 
- zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kostomłotach. 
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2. Udział w organizowanych spotkaniach opłatkowych i z okazji Dnia Babci i Dziadka. 
Serdecznie dziękuję za możliwość uczestniczenia. Dziękuję za zaproszenia. 

3. Udział w Powiatowym Zarządzie OSP. Odbył się też Zarząd Gminny OSP. 
Wyznaczyliśmy zebrania sprawozdawcze. Poszczególne jednostki zostały 
poinformowane o planach związanych ze szkoleniami, budżetem na rok bieżący. 
Uchwałą zostało rozdysponowane mienie po jednostce zlikwidowanej w 
Ramułtowicach na inne jednostki.  

4. Udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia „Dolny Śląsk w Unii Europejskiej”. 
Stowarzyszenie po 10 latach działalności ze względu na brak zainteresowania 
działalnością niektórych samorządów postanowiło się rozwiązać, a pieniądze, które 
były na koncie (ponad 200 tys.) przeznaczyć na działania promocyjne i nasza gmina 
otrzyma w tym roku promocyjny film, na którym będą przedstawione wszystkie 
działania podjęte za fundusze unijna,  a także inne. 

5. Udział w spotkaniu w Business Centre Club oraz w Kuratorium Oświaty dotyczącym 
możliwości kształcenia zawodowego na terenie gminy Kostomłoty. Zgłosiłem akces 
do projektu. Jeśli będą zapadać decyzje pozytywne, będę również państwa 
informował z jakich kursów bądź specjalizacji zawodowych będzie można skorzystać 
w najbliższym naszym otoczeniu.  

6. Podpisanie aktu notarialnego na sprzedaż Zboru w Piotrowicach. Dzisiaj na sesji 
będzie można wysłuchać przedstawicieli fundacji, którzy krótko swoje zamiary 
związane z nabytym mieniem.  

7. Rozmowy z dyr. ANR dotyczące przejęcia nieruchomości (budynek w Pustynce i 
Piersnie łącznie z drogą, droga w Kostomłotach, plac w Samborzu) oraz budowy 
domów dla pracowników byłych PGR. Chciałbym, aby osiedle doszło do skutku; 
sprawy są w toku. Jednocześnie prowadzę działania w kierunku dojazdu do 
przyszłego osiedla. Właścicielem nieruchomości jest już gmina. Chciałbym, aby 
niezbędny odcinek sfinansować z pomocą środków ANR-u. 

8. Udział w komisji powiatowej dotyczącej stanu nawierzchni drogi powiatowej 
Zabłoto-A4. W spotkaniu brali udział projektant i inspektor nadzoru w jednej osobie, 
a także starosta, wykonawca. Zostały ustalone kroki, które należy podjąć, aby 
zbadać przyczynę tego stanu rzeczy, jaki obserwujemy, czyli rozpadającej się 
nawierzchni na drodze.   

9. Organizacja cyklicznego spotkania z sołtysami. Planowane następne będzie na 
koniec marca bądź w kwietniu.  

10. Udział w jubileuszu 55-lecia małżeństwa w miejscowości Jarząbkowice. Na spotkaniu 
omawiany był temat corocznego obchodzenia święta jubileuszy małżeństwa. 
Prosiliśmy o pomoc sołtysów, żeby wśród naszych mieszkańców rozpoznać ten 
temat i żebyśmy mogli w jednym corocznym święcie te rocznice obchodzić, nawet 
wcześniej występując o odznaczenia do pana prezydenta. Do tej pory praktyka była 
taka, że jak rodzina pamiętała i zgłosiła do urzędu, to taka uroczystość się odbywała 
indywidualnie. Warto podnieść rangę tego święta do gminnego. Bardzo proszę 
sołtysów, aby informacje składać do nas do urzędu.  

11. Rozmowy ze spółką rolną w Piersnie na temat przejęcia i remontu drogi. 
12. Udział w konferencji dotyczącej wojewódzkiego planu gospodarki odpadami. Do 

końca kwietnia marszałek ma czas, żeby opracować wojewódzki program 
gospodarki odpadami. Sprawa poszła w dobrym toku. Już państwu mówiłem, że 
jesteśmy przeznaczeni w propozycjach planu  w powiecie średzkim i świdnickim 
jako jeden region dotyczący gospodarki odpadami. W drugiej wersji byliśmy jeszcze 
z okolicami Lubawki. Troszkę mnie to niepokoiło. Wizja składowania odpadów w 
Lubawce była dosyć czarna. Marszałek planuje umieścić nasz powiat w metropolii 
wrocławskiej, trwają prace na temat budowy spalarni. Nadal mamy w tym okręgu 
Jaroszów, który pozostał w programie gospodarki odpadami jako potencjalne 
miejsce składowania, co właściwie chyba dobrze wróży na przyszłość, bo 
prawdopodobnie koszty transportu będą decydować o cenie odpadów, które w 
najbliższym czasie przedstawimy radzie do analizy.  

13. Udział w seminarium podsumowującym projekt badań satysfakcji klienta 
zewnętrznego i wewnętrznego. Badania przeprowadzono na podstawie ankiet, które 
nasi klienci w urzędzie wypełniali oraz na podstawie anonimowego klienta, który 
pojawił się w urzędzie trzykrotnie, a także pracownicy wypowiadali się na temat 
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pracy w urzędzie. Badania zostały przeprowadzone, będą jeszcze przeprowadzone 
dwukrotnie w najbliższym czasie. Obecne wyniki są w skali pow. 8 (przyjmując za 
skale przedział 1-10) jeśli chodzi o klientów zewnętrznych, natomiast jeśli chodzi o  
pracowników urzędu, to troszkę niżej, ale to ze względu na pewne niedoskonałości, 
które postaramy się naprawić. 

14. Podpisanie aneksów do umów, w związku ze złożeniem wniosków o płatność na  
„Odnowienie pokryć dachowych na gminnych obiektach użyteczności publicznej” oraz 
„Wyposażenie świetlicy wiejskiej w Bogdanowie”.  
15. Konsultacje ze specjalną strefą ekonomiczną oraz z inwestorami dotyczącymi 

terenów aktywności gospodarczej. W tym roku chcemy, żeby minister zatwierdził 
taką strefę. Natomiast, szczegółów na tym etapie nie mogę podać.  

16.  Przygotowanie dokumentacji do wyłonienia rzeczoznawcy na wycenę działek 
EcoBau. Z dotychczasowym rzeczoznawcą współpraca jest niemożliwa i wyłaniamy 
rzeczoznawcę, żeby nie było zastrzeżeń ze strony SKO.  

17. Udział w szkoleniu „Ocena ryzyka w systemie zarządzania bezpieczeństwem 
informacji wg normy PN-ISO/IEC27001:2007. 

18. Wydano zarządzenia w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2011 r. 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej  
(Jenkowice – lokal mieszkalny) 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (nieruchomość zabudowana 
zespołem obiektów 1 i 2 kondygnacyjnych w zabudowie wolnostojącej i zwartej po 
byłej cukrowni w Piotrowicach) 
- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 
Kostomłoty w ramach upowszechniania kultury fizycznej i sportu w roku 2012 przez 
organizacje pozarządowe oraz inne podmioty prowadzące działalność pożytku 
publicznego 
- aktualizacji dokumentacji systemu przetwarzania danych w dziale księgowość UG 
Kostomłoty 
- przeznaczenia ruchomości do kasacji (samochód osobowy Polonez Caro – dwa 
przetargi zakończyły się wynikiem negatywnym) 
- przeklasyfikowania  i wybrakowania sprzętu obrony cywilnej oraz przeprowadzenia 
okresowej inwentaryzacji sprzętu i bazy magazynowej obrony cywilnej Gminy 
Kostomłoty wg stanu na dzień 31.12.2011 r. 
19. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• wycinki drzew – 8 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości – 3 
• podziału nieruchomości - 1 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 7 
• USC- 3 
• wymeldowania - 1 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 17.12.2011r. do 19.01.2012r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 40 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

16, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

7 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

9 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 
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a. odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 2, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 2 
    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 1 

 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do sprawozdania?  
 
Mariusz Żałobniak – Jeżeli można więcej informacji uzyskać na temat pkt 15. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Na pewno państwo wiecie, że starania o to, żeby strefa 
ekonomiczna zaistniała w Kostomłotach są czynione od dawna. Natomiast, przeszkodą  
jest daleka wizja  wprowadzenia energii elektrycznej na ta strefę. Oczywiście, że tą 
energię mogłaby założyć strefa. W tej chwili nie ważne która. Ja jestem zobowiązany w 
tej chwili jako wójt do zachowania tajemnicy handlowej. W momencie, kiedy linię 
wybuduje strefa, to nikt nie kupi działek, bo będą one bardzo drogie. Widać na 
horyzoncie budowę linii energetycznej w związku z prowadzonymi innymi działaniami. 
Jest już nakreślona wizja 3 letnia wprowadzenia strefy. Został nakreślony plan, żeby w 
2012 r. była zgoda ministra, ponieważ minister raz do roku podejmuje decyzje o 
wydzieleniu następnych obszarów pod strefę. Jest u nas jedna działka duża, która ma 40 
ha i jest brana pod uwagę. Natomiast, nic więcej nie mogę dzisiaj powiedzieć.   
 
Ad.5. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Nie było wniosków na ostatniej sesji. Czy 
ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Radni otrzymali sprawozdanie z wysokości 
średnich stawek wynagrodzenia nauczycieli w poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. Z 
ustawy wynika obowiązek przedłożenia tej informacji radzie gminy i RIO. Za rok 2011 nie 
dopłacamy nauczycielom do wynagrodzeń. Nie dopłacamy do wynagrodzeń, dlatego że w 
naszej gminie średnia wynosi 2.618,10 zł. Otrzymaliście państwo druki oświadczeń 
majątkowych. Bardzo proszę o rzetelne wypełnienie i uwzględnienie uwag Urzędu 
Skarbowego. Dożynki gminne są w Kostomłotach 26 sierpnia. Dnia 25 i 26 sierpnia 
odbędzie się Międzynarodowy Turniej Piłki Nożnej, natomiast Palmowa Niedziela -           
1 kwietnia w Bogdanowie. Ponadto na moje ręce wpłynęła prośba Prezesa OSP 
Kostomłoty pana Grzegorza Bartoszewskiego i jest to prośba o pomoc w wyremontowaniu 
drzwi, bram wjazdowych. Kieruję to pismo do przewodniczącego Komisji Prawa, celem 
rozpatrzenia na komisji, wskazując na to, żeby wysłuchać i zapoznać się ze stanem 
mienia posiadanego przez OSP. Ostatnio mamy jakieś fatum na terenie gminy. 
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Pamiętajcie, że te jednostki zabezpieczają nie tylko mienie, ale i życie ludzi. Bardzo bym 
prosiła, żeby Komisja Prawa zajęła się tą sprawą, żeby nie było tak, że samochód 
wyjeżdża i w połowie drogi się psuje. Trzeba się też zastanowić nad tym, żeby korygując 
budżet, zwrócić uwagę, co jest najpilniejsze na terenie gminy. Co jest pilniejsze i bardziej 
pilne.  
 
Jan Leszczyński - W imieniu Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Środzie 
Śląskiej  i Agencji Rynku Rolnego we Wrocławiu zapraszam na szkolenie 2 lutego o godz. 
9.00 w GOK-u; temat: Przyznanie dopłat z tytułu zużytego materiału siewnego lub 
sadzeniaków. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Chciałem poinformować, ze ci z państwa, którzy zgłosili się 
do projektu „Twoja wiedza, twoja firma” proszeni są o kontakt z panią Beatą Mamczarz 
lub ze mną w celu ustalenia dalszej pracy. Za 2 tygodnie na uczelni odbędzie się 
seminarium inauguracyjne. Do tego czasu jestem zobowiązany wyłonić obszary działania 
w tematyce, które zostały tu zgłoszone. Proszę te siedem osób lub ewentualnie inne 
osoby o kontakt. Chciałbym również pogratulować wszystkim uczestnikom Halowego 
Turnieju Piłki Nożnej, który odbył się w Świdnicy. Pięciu przedstawicieli było z naszej 
gminy, a dwóch z gminy Udanin. Drużyna zajęła I miejsce.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? Nie 
widzę. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Chciałbym poprosić radę o wysłuchanie informacji. O 
zabranie głosu prosili przedstawiciele Fundacji, która nabyła zbór w Piotrowicach.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –To są państwo, którzy nabyli zbór w 
Piotrowicach i chcieliby przedstawić nam koncepcję jego zagospodarowania. Praktycznie 
są to mi sąsiedzi. Myślę, że warto wysłuchać, bo ta współpraca praktycznie będzie się 
odbywała między samorządem i właścicielami. Chcielibyśmy wiedzieć co powstanie, na 
jakich zasadach będzie to funkcjonowało.  
 
Wiceprezes Fundacji Piebe de Jong przedstawił program zagospodarowania zboru w 
Piotrowicach. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Chciałem powiedzieć, że aktualne jest zaproszenie na 
zebranie z mieszkańcami.  
 
Mariusz Żałobniak - Chciałbym życzyć, żeby te plany wszystkie zrealizować. Życzę tego 
jako mieszkaniec Piotrowic i jako radny gminy Kostomłoty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja myślę, że nie ma sukcesu, jeżeli nie ma 
współpracy. Jeżeli będzie współpraca mieszkańców i fundacji, na pewno ten sukces 
będzie. Obiecuję, że będziemy wspierać realizację. Czy ktoś ma pytania? Nie widzę. 
 
Ad.8.  
Marian Fita - Ja już tak tradycyjnie o tej naszej nieszczęsnej drodze. Ponieważ w tej 
chwili mówi się też w powiecie, że bardzo czepiamy się tego, co zostało zrobione zgodnie 
z normami i ze sztuką budowlaną dobrze. Dzisiaj zdążyłem się przekonać o tej jakości 
wykonania. Z panem radnym Jańcem pojechaliśmy na teren Zabłocia i sprawdziliśmy 
uszkodzenia, które powstały. Na dzień dzisiejszy w Zabłociu jest dwie dziury, które każdy 
samochód odczuwa i na siatce, która jest położona leży 1,5 cm warstwy asfaltu. A na 
jednej z sesji pan starosta zapewniał, że warstwa masy asfaltowej, która będzie położona 
ma zabezpieczyć trwałość tej drogi i spowodować to, że ta droga będzie bardzo 
wytrzymała. Jak jest wytrzymała, to widzimy.  
Druga sprawa, to dziura na posesji nr 5 na ul. Średzkiej (na wysokości dawnego zakładu 
fryzjerskiego). Tu warstwa masy asfaltowej wynosi 1,3 cm. Udział gminy w zakupie 
siatki, która miała służyć temu wzmocnieniu był bodajże 300.000 zł w budowie tej drogi. 
Dzisiaj tak ogromne pieniądze są decyzjami ludzi niekompetentnych, nie odpowiedniego 
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nadzoru. Powtarzam to jeszcze raz, bo dzisiaj już wiemy, że inspektor nadzoru jest 
projektantem w jednej osobie i broni swej budowy. Dla mnie to jest dziwne, nie powinno 
tak być.  
Sprawa następna, która jest rażąca. W okolicach ronda wypadają kostki z nawierzchni 
(widziałem dwukrotnie). Wyobraźcie sobie państwo, że taka kostka zostaje rzucona 
całkowicie w bok. Co będzie, jak ta kostka trafi kiedyś w samochód, człowieka. Dojść 
może do tragedii. Mówię o tym dlatego, że rozmowy, które na spotkaniach mamy nie są 
protokołowane. Zależy mi na tym, żeby te sprawy dostały się do protokołu, i żeby 
naprawdę przyjrzeć się tej inwestycji jeszcze raz dokładnie. Wydaje mi się, że ten asfalt 
na całej długości jest nieodpowiedni i nieodpowiednie komponenty do niego poszły. 
Dzisiaj, jako nie fachowiec, jako laik mogę powiedzieć, że na wiosnę będzie to jedna 
potężna siatka na całej długości, bo powstają na niej rozstępy i kiedy dostanie się tam 
woda, efekty będą naprawdę bardzo złe.  
Sprawa jeszcze jedna. Ustawodawca zafundował nam prawo zabraniające palenia na 
przystankach, w miejscach publicznych. To prawo jest dzisiaj, ja wiem, nie stosowane w 
ogóle. Chciałem zwrócić uwagę na przystanek nie tylko w Kostomłotach, ale akurat 
przystanek w  Kostomłotach był niedawno wyremontowany. Został on ponownie 
zniszczony i dzisiaj się okazuje, że nawet władze wiedzą kto, ale nie została ta osoba 
schwytana i nie można nic jej zrobić. Uważam, że jeżeli my, jako samorząd gminy 
doinwestowujemy w jakiś sposób samochody dla policji, to mamy prawo przynajmniej w 
tych podstawowych sprawach wymagać dyspozycji. Nie może być tak, że policjant 
przejedzie i nie zwróci uwagi, na to co się tam dzieje. Dzisiaj mamy spalone jedno 
siedzenie na przystanku, a tam ludzie siedzą. Gmina złożyła zawiadomienie, niemniej 
jednak efektów nie ma do dzisiaj.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Ja myślę, że tutaj poprosimy pana wójta o 
głos, bo było spotkanie i jakieś ustalenia zostały poczynione.      
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Dokładnie tyle, co powiedziałem. Na spotkaniu przeszliśmy 
cały odcinek przez Kostomłoty, w Zabłociu nie, przyznaję. Przeszliśmy przez Kostomłoty 
tuż po naprawie odcinka na wylocie z miejscowości. Wskazywałem na potencjalne 
następne obszary, gdzie dojdzie do destrukcji nawierzchni. Zostało ustalone, że będzie 
urządzeniem zbadana siła nacisku, co też zostało uczynione 2 dni później. Nie mam 
wyników tej ekspertyzy. Jak również, jeśli miałoby się okazać, że to jest pozytywne 
poszukiwanie, w dalszym ciągu, w kierunku pobrania próbek asfaltu i skierowania do 
badania. W związku z tym, że atesty przez firmę zostały dostarczone, ale nie trzeba 
dawać wiary temu, co jest na papierze, trzeba stwierdzić, co jest na drodze. W związku z 
tą komisją te dwa kroki, z taką potencjalną przyszłością, że jak to nie przyniesie efektów, 
to będą poszukiwane inne przyczyny. I na tym ta sprawa, w tym dniu, została 
zakończona. Ja nie będę odpowiadał na ten wniosek dzisiaj, jedynie poinformuję 
pisemnie pana radnego, jakie kroki podjęliśmy, bo na pewno  w tej sprawie piszemy 
zawsze oficjalny monit.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Ta droga powstawała w wielkich bólach i z 
wielkimi perypetiami. Ta inwestycja nie była tania, bo w sumie ponad 3.800.000 zł. Mam 
prośbę do radnych powiatowych jako samorząd gminny o ingerencje i zbadanie sytuacji, 
doprowadzenie do tego, żeby ta droga wytrzymała 5-6 lat. Jeżeli ona po pół roku zacznie 
się sypać, to za rok nie będzie tej drogi.  
 
Marian Fita - Wspomniała pani przewodnicząca, że ta droga kosztowała 3.800.000 zł, a 
czy mogę wiedzieć, jaka była wartość kosztorysowa? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Ja nie pamiętam. Nie wiem, czy w ogóle 
mamy prawo  zgłaszać się do powiatu, o przedstawienie pełnej dokumentacji , ale to przy 
planie pracy Komisji Rewizyjnej. Jeżeli będziemy mieli takie prawo przekazać tą sprawę 
do Komisji Rewizyjnej, tym bardziej, że był to nasz udział własnych środków, to tą 
informacje Komisja Rewizyjna zbadałaby i nam przedstawiła do wiadomości. Nie 
ukrywam, że nie zaglądałam nawet do dokumentacji, bo nie uczestniczę w przetargach. 
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Marian Fita - Panie wójcie proszę o wykonanie, tak jak poprzednim razem, o wykonanie 
zdjęć tej drogi, pomiaru, bo ja robiłem to w obecności … , ale niech to zrobią fachowcy i 
dokumentacja dla mnie, ponieważ myślę, że ta sprawa będzie sprawą rozwojową.   
 
Ryszard Janiec - Chciałbym dodać, że na odcinku, gdzie zaczynają wyskakiwać te dziury, 
to prawdopodobnie nie ma wcale położonej siatki. Ona się zawinęła. Tak zgłaszali mi 
mieszkańcy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Ale to są domysły.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Dotychczasowe miejsca, gdzie wypadł asfalt (byłem 
obecny) nie potwierdzają tego faktu. Były siatki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - To trochę dziwne, bo na nadlanym odcinku, 
co robił pan Bisek, jakoś te dziury nie wypadają.  
 
Ad.9.  
Edmund Winiarski - U nas droga Jenkowice-Piersno była zrobiona  4 lata temu. Dzisiaj 
stan tej drogi jest opłakany. Jadąc od Zabłocia do Jenkowic, to prawe pobocze jest 
całkiem załamane, popękane i zniszczone. Nie wiem, czy ona podlega jeszcze jakiejś 
gwarancji. Bardzo bym prosił władze powiatowe, żeby się zainteresowali ta drogą.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – to tak wygląda, jakby wczoraj, ale pamiętam, że było to w 
2004 r., bo jechałem na przetarg i miałem wypadek. Już gwarancji nie ma na pewno, ale 
naprawiana była droga w ramach przeglądu pogwarancyjnego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Wnioski zostaną spisane, a też liczę na 
radnych powiatowych.  Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
Ad.10.  
Elżbieta Czarnota na Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Kostomłoty na rok 2012. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2012 została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.11.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kostomłotach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany 
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kostomłotach została podjęta 
jednogłośnie.  
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Ad.12.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na 2012 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Poprawki do projektu naniosła pani 
radczyni. Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby wnieść poprawki do planu pracy?  
 
Marian Fita – Inwestycja drogowa była inwestycją powiatową, niemniej jednak 
wnioskowałbym, aby do planu pracy Komisji Rewizyjnej dopisać realizację tej inwestycji 
(chodzi o finanse). W oparciu o radcę prawnego ustalić, czy to jest możliwe? Opieram to 
na tym, że ze strony gminy wpłynęło 300.000 zł naszych środków i budowa odcinka drogi 
od kościoła do centrum z naszych środków. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Sprecyzujmy. Chciałby pan wnieść do planu 
pracy, aby Komisja Rewizyjna zbadała dokumentację i przedstawiła sprawozdanie radzie, 
jeżeli chodzi o zakres projektowanych i wykonanych prac. 
 
Mariusz Żałobniak – Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Komisja Rewizyjna jest 
ciałem rady gminy i kontroluje wójta i inne jednostki organizacyjne oraz inne jednostki 
pomocnicze gminy. Przypominam, że inwestorem był powiat. To jest tak, jakby 
kontrolować wojewodę lub samorząd województwa, kiedy wspólnie realizujemy jakieś 
zadanie. Myślę, że to nie jest ten tryb, żeby Komisja Rewizyjna mogła to kontrolować. To 
jest moje stanowisko, przewodniczącego Komisji, nie mniej jednak poddaję pod rozwagę 
pani mecenas. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja proponuję, aby ten wniosek przyjąć i nie 
wkładać go do planu pracy Komisji Rewizyjnej, dopiero jak pani mecenas wypowie się, w 
jakim zakresie może kontrolować Komisja Rewizyjna, czy w ogóle może kontrolować, 
wtedy na najbliższej sesji uzupełnimy plan pracy Komisji. Kto jest za przyjęciem takiego 
wniosku?  
Kto jest za - 12 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 2 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś z radnych ma jeszcze uwagi? Jeżeli 
nie, poddaję pod głosowanie przedłożony przez Komisję Rewizyjną plan pracy. Wniosek 
zostanie przekazany do radcy prawnego z zapytaniem, w jakim zakresie możemy 
kontrolować inwestycję drogową.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zamykam dyskusję. Przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 13 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 1 głos  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na 2012 r. została podjęta.  
Poproszę pana sekretarza, aby tą sprawę wyjaśnić, w jakim zakresie może być 
kontrolowane. Czy może być kontrolowane rozliczenie dotacji (przekazanie środków na 
realizację zadania)? Pan radny mówił także o pomocy finansowej, którą gmina wniosła do 
realizacji tej drogi.  
 
Mariusz Żałobniak - Czy my mówimy o planowaniu i realizacji inwestycji, czy mówimy o 
rozliczeniu inwestycji. Bo czym innym jest rozliczenie naszej dotacji, którą gmina 
przyznała powiatowi, a czym innym jest planowanie i realizacja, gdzie inwestorem był 
powiat. Pan radny sformułował wniosek, aby zbadać planowanie i realizację inwestycji, 
gdzie inwestorem był powiat. Ja wyraziłem swoje zdanie, że Komisja Rewizyjna nie ma 
do tego prawa. Natomiast, jeżeli jest sformułowanie, aby sprawdzić rozliczenie dotacji, to 
jest inna sprawa. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – To akurat nie była dotacja, tylko pomoc 
finansowa, ale  formie dotacji.  
 
Marian Fita - Przejęzyczenie. Pomoc finansowa.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – W takim razie proponuję, aby pani radczyni 
wypowiedziała się, w  jakim zakresie, co do tej drogi, komisja może kontrolować. 
 
Ad.13.  
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Chciałabym powiedzieć, że tym 
sprawozdaniem proszę się zająć na wszystkich komisjach i przeanalizować. Jeżeli będą 
jakieś wnioski, czy pytania, wtedy będziemy to rozpatrywać. Jest czas. Pan wójt do 
uzasadnionych wniosków ma się ustosunkować do końca czerwca, zgodnie z planem 
pracy komisji. Na ręce komisji ma złożyć informację, co do wykonania wniosków Komisji 
Rewizyjnej.   
 
Ad.14.  
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Nie było jeszcze nigdy okresu, z tak dużym nasileniem 
zdarzeń pożarowych.  Jeden miesiąc a 4 dość istotne sprawy w gminie. Chciałbym uczulić 
państwa, żeby każdy na swojej posesji sprawdzał, czy w szczególności w zakresie 
przewodów kominowych wszystko jest w porządku, jeśli chodzi o ich stan i otoczenie. 
Chciałbym również, żeby w przypadku zauważenia jakichś potencjalnych okoliczności, 
zagrożeń, które mogą skutkować pożarem, niezwłocznie zgłaszać to do naszego urzędu 
bądź też do służb gminnych. Chciałem państwa uczulić, zwłaszcza że docierają do nas  
pisma zewnętrzne dotyczące zaniepokojonym stanem rzeczy z prośbą o kontrolę stanu 
mienia gminnego. Bardzo proszę również sołtysów, żeby oprócz rocznych przeglądów, 
które robimy, żeby szczególnie spojrzeć na ogrzewane węglem świetlice w danej 
miejscowości, czy rzeczywiście nie ma niepokojących zjawisk, które podczas palenia 
można zaobserwować. Bardzo proszę, żeby tym tematem się zająć. Oczywiście przy 
takich mrozach znacznie mocniej eksploatujemy urządzenia grzewcze. Wszelkie 
mankamenty są wtedy większe w zagrożeniu. Też proszę o to, żeby ta beztroska, która 
nieraz panuje w przypadku pozostawiania źródeł światła, ciepła bez nadzoru, żeby jednak 
uczulić samego siebie i na bazie tych zdarzeń, które były w naszej gminie, żeby podjąć 
dziabana we własnym gospodarstwie i w tym mieniu, za które odpowiadamy. 
  
Jan Szwedo - Urząd zwracał się do sołtysów w sprawie informacji na temat zaoranych 
dróg i rowów. Czy w związku z tymi informacjami, które napłynęły, UG podjął jakieś 
działania? Jeśli tak, to jakie to działania? Wydaje mi się, że temat wróci. Myślę, że 
działania jakiekolwiek są niezbędne w tej sprawie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Po to wykaz został sporządzony, żeby urząd 
zainterweniował. Zostało wszczęta procedura. Musimy wydać nakaz przywrócenia do 
stanu pierwotnego. Często bywa też tak, że potencjalni sprawcy nie poczuwają się do 
tego. Niemniej jednak te działania są prowadzone. Być może coś pominęliśmy, ale 
generalnie działania prowadzimy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Z tego co rozumiemy, użytkownicy 
gruntów, którzy potencjalnie zaorali grunty zostali poinformowani o przywróceniu.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Kilkanaście takich wniosków pamiętam, że podpisywałem. 
Jeśli trzeba będzie to przygotuję w najbliższym czasie sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Panie wójcie, to jest bardzo ważne. Tak jak 
było w poprzedniej kadencji, tak i teraz robiliśmy nacisk na to, żeby jednak walczyć o to 
mienie gminne, o te drogi gminne, to jest ważne. Fatygowali się sołtysi i radni robiąc 
takie wykazy i trzeba takie sprawy załatwiać. Być może nie ma drogi, bo właściciel zaorał 
i zechce wykupić, i nie potrzeba przywracać. Bardzo bym prosiła przekazać do Komisji 
Rolnictwa, jakie działania zostały podjęte w tej kwestii i jak najszybciej podjąć następne z 
wiosny zadania, nawet kosztem tego, żeby wyłonić w przetargu geodetę, żeby pokazał, 
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bo sam na pewno nie przyzna się, że zaorał. Była to dla nas priorytetowa sprawa, tym 
bardziej, że przeznaczyliśmy na odnowienie dróg polnych 50 tys. zł w budżecie.  
 
Zofia Heller-Sypek - Bardzo proszę, żebyśmy zostali po sesji, bo będziemy zatwierdzali 
plany pracy i sprawozdania. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam zakończenie XIX sesji rady gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.40. 
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Załącznik nr 1 
 
 

SPRAWOZDANIE WÓJTA 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 
podjętych na XVIII sesji w dniu 28.12.2011 r.  

 
 

1. Uchwała Nr XVIII/101/11 w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 
2011 r.  
Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 21.426.268,98 zł 
- wydatki budżetu gminy 26.385.622,98 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 
2. Uchwała Nr XVIII/102/11 w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych 
kwot wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 
3. Uchwała Nr XVIII/103/11 w sprawie budżetu gminy Kostomłoty na 2012 rok.  
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
4. Uchwała Nr XVIII/104/11 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 
 
Ponadto: 
1. Wojewoda Dolnośląski stwierdził nieważność § 7 ust. 5 pkt 2 uchwały Rady Gminy              
Nr XVII/98/2011 z dnia 29 listopada 20011 r. w sprawie  uchwalenia zmiany „miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w 
południowej części wsi Kostomłoty dla części działek nr 122/5, 121/3, 120/8, AM-1, obręb 
Wichrów.  
W toku badania legalności przedmiotowej uchwały organ nadzoru stwierdził, iż § 7 ust. 5 
pkt 2 uchwały narusza w sposób istotny art. 31 ust. 2 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o 
ochronie zabytków i opiece nad zabytkami. 
 
2. WSA we Wrocławiu po rozpoznaniu na rozprawie w dniu 13.12.2011 r. sprawy ze skargi 
Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę Rady Gminy Kostomłoty z dnia 31.01.2011 r.            
Nr VI/26/11 w przedmiocie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi 
Kostomłoty dla lokalizacji elektrowni wiatrowych stwierdził nieważność zaskarżonej 
uchwały. 
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